
Protokół Nr 4
z IV Sesji Rady Gminy Kluki 

z dnia 17 marca 2003 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum
Otwarcia  sesji  dokonał  Przewodniczący Rady –  Grzegorz  Augustyniak 

o godz. 1200, witając przybyłych radnych i gości.
Na stan 15 radnych obecnych było 14.  Lista obecności stanowi załącznik nr 1  
do protokołu.
W obradach uczestniczyli  również:  wójt  -   Bernard  Stein,  sekretarz  –  Anna 
Fabrowska,  skarbnik  –  Barbara  Olejnik,  radny  powiatowy  –  Henryk 
Szczepański oraz sołtysi.  Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do  
protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
Przewodniczący powiedział,  iż protokół z ostatniej sesji  był do wglądu 

w siedzibie rady, natomiast w dniu sesji na sali obrad. 
Uwag  do  protokołu  nie  było.  Radni  jednomyślnie  przyjęli  protokół 
z poprzedniej sesji.

Punkt 3 – Przyjęcie porządku obrad
Porządek obrad radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję.

Radny  J.  Konieczny zgłosił  wniosek,  aby  punkt  15   porządku  obrad  – 
dotyczący podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia osób do podpisania aktu 
notarialnego,  przełożyć na następną sesję,  ponieważ radni są niezorientowani 
w tej sprawie i chcieliby aby radca prawny przybliżył i wyjaśnił te sprawę.
Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż na sesji nie ma prawnika ponieważ ma pilne 
spotkanie w sprawach zawodowych, gdyby jednak pojawiły się jakieś problemy 
jest dostępny telefonicznie.
Przewodniczący w sprawie punktu 15 wyjaśnił, iż chodzi o sprzedaż mieszkań 
w byłej Agronomówce, jednocześnie zwrócił się do radnych, aby zastanowili się 
jaką politykę Rada przyjmie w przyszłości  odnośnie mieszkań komunalnych, 
których  utrzymanie  spada  na  naszą  Gminę,  natomiast  trend  jest  taki,  żeby 
pozbywać się tego rodzaju mienia, ponieważ są to budynki wyeksploatowane 
i trzeba do nich dokładać.
Za  przyjęciem  wniosku  zgłoszonego  przez  p.  Koniecznego  głosowało  14 
radych.
Więcej wniosków i uwag dotyczących porządku obrad nie było.
Za przyjęciem porządku obrad po zmianach głosowało 14 radnych.

1. j.w.
2. j.w.
3. j.w.
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4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy Kluki na 2003r.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  21/III/2002  RG 

w  Klukach z dnia 30 grudnia 2002r.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie   zmiany  uchwały  Nr  22/III/2002  RG 

w Klukach z dnia   30 grudnia 2002r.
8. Podjęcie  uchwały  w sprawie   zmiany  uchwały  Nr  37/XVIII/2000  RG 

w Klukach    z dnia 28 grudnia 2000r.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  w  składzie  osobowym  Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Kluki.
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 24/III/2002 Rady Gminy 

Kluki z dnia 30 grudnia 2002r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kluki

11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 16/II/2002 Rady Gminy 
Kluki z dnia 5 grudnia 2002r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 
Gminy Kluki

12.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy.
13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planów  pracy  stałych  Komisji 

Rady Gminy Kluki na rok 2003.
14.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  dokonania  darowizny  na  rzecz  Skarbu 

Państwa.
15.Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
16.Interpelacje i wolne wnioski.
17.Sprawy różne.
18.Zakończenie obrad.

Punkt 4 -    Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
Wójt  poinformował  radnych  o  działaniach  mających  znaczenie 

ogólnogminne. 
1)  W  okresie  między  sesjami  prowadzone  były  rozmowy  z  MZK,  PKS 
w sprawie  reaktywowania  połączeń  komunikacyjnych  na  terenie  Gminy.  Od 
MZ-ek udałoby się ewentualnie wyegzekwować dodatkową linię do Parzna, ale 
pod  warunkiem  dofinansowania  przez  Gminę  pozostałych  kursów,  tzn.  linii 
nr 12 i nr 7, kosztowałoby to Gminę – ok. 60.000 zł rocznie. Ze względu na 
bardzo duży koszt tego dofinansowania, rozmowy z MZK zostały wstrzymane. 
Zmieni  się  być  może  polityka,  jeżeli  chodzi  o  obsługę  przez  MZK kursów 
„zewnętrznych”.  Te  linie,  które  dotychczas  funkcjonowały  na  terenie  Gminy 
Zelów również zostały zlikwidowane, jako nierentowne. Rozmowy z PKS, na 
ten moment również spełzły na niczym, ponieważ oni też chcą dofinansowania, 
ale do pełnej obsady autobusu. 
Wójt podjął również rozmowy ze Stowarzyszeniem Prywatnych Przewoźników 
w  Piotrkowie.  W  chwili  obecnej  nie  dali  jeszcze  odpowiedzi,  obiecali  że 
przeanalizują  tę  sprawę.  Wiąże  się  to  również  z  uzyskaniem  zgody  od 
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przewoźników publicznych i koordynatora przewozów publicznych, który działa 
przy Urzędzie Wojewódzkim.
2) Podejmowane były również działania w Wojewódzkim Zarządzie Melioracji 
i Urządzeń Wodnych w sprawie czyszczenia rzeki Ścichawki i Stawki. Budowa 
mostu  w  Roździnie,  po  interwencji  u  Marszałka  Województwa  została 
wprowadzona  do  budżetu  Wojewódzkiego  Zarządu  Melioracji  i  zadanie  to 
będzie wykonane.
3)  Wójt  uczestniczył  w  posiedzeniu  Powiatowego  Zarządu  OSP,  na  którym 
podsumowano  działalność  poszczególnych  jednostek  za  rok  ubiegły 
i nakreślono plany na rok obecny. Jednostka ratownictwa z Kluk, pod względem 
ilości działań pożarowych zajęła czwarte miejsce w powiecie.
W miesiącu  lutym odbyły  się  zebrania  sprawozdawczo  –  wyborcze  Zarządu 
OSP oraz zebrania poszczególnych jednostek OSP.
4)  Odbyło  się  spotkanie  z  mieszkańcami  Kaszewic,  w  sprawie  przedszkola, 
w   pomieszczeniach w szkole podstawowej. Obecnie zlecono przygotowanie 
opinii  przez  Sanepid,  pod  względem  przydatności  tych  pomieszczeń  na 
przedszkole.
5) Odbyło się również spotkanie z przedstawicielami Wojewódzkiego Zarządu 
Dróg Krajowych w sprawie odwodnienia drogi krajowej – Nr 8, na wysokości 
działek  mieszkańców  po  byłym  PGR.  Zapewnili,  że  prace  te  będą  podjęte. 
Ustalono, że to odwodnienie w najbliższych dniach już nastąpi, gdy temperatury 
będą powyżej 0oC.
Trwają również rozmowy z Wojewódzkim Zarządem Dróg w sprawie budowy 
chodnika w miejscowości Kluki.
Poruszana była  również sprawa obwodnicy Kluk, powstała nowa propozycja – 
budowy  odcinka  drogi  S-8,  która  miałaby  początek  w  Sieradzu,  omijałaby 
Bełchatów i wychodziłaby do węzła kieleckiego. Została złożona petycja, aby 
zostawić  dotychczasowy  charakter  tej  drogi,  w  tym  przebiegu  jaka  jest, 
natomiast przystąpić do realizacji obwodnicy Wielunia, Bełchatowa i Kluk.
O godz. 1220 przybył radny – K. Sikora.
6)  Odbyło  się  również  spotkanie  z  wicemarszałkiem  Sejmu  –  Januszem 
Wojciechowskim w sprawie BOT. 
7)  Bardzo  ważnymi  działaniami,  są  wszelkie  działania  związane 
z  pozyskiwaniem  środków  z  zewnątrz  na  budowę  szkoły,  z  kuratorium,  od 
Wojewody, a także z Gminy Kleszczów.
Wójt  poinformował, iż  Kurator przysłał  pismo w sprawie dofinansowania,  iż 
w budżecie państwa nie ma żadnych środków, które można by przeznaczyć na 
wsparcie  zadań  inwestycyjnych  realizowanych  przez  jednostki  samorządu 
terytorialnego. Pismo podobnej treści wpłynęło również od Wojewody.
8)  Zostały  podjęte  już  pewne  działania  w  sprawie  planu  zagospodarowania 
przestrzennego,  zlecono  podkłady  oraz  wysłano stosowne powiadomienia  do 
ościennych gmin, a także do zainteresowanych instytucji.
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9) Odbyło się również spotkanie w Ośrodku Profilaktyki i Rozwoju Osobowości 
w Bełchatowie. Ośrodek ma na celu pomoc ludziom, którzy nie radzą sobie w 
obecnej rzeczywistości, stracili pracę , czy mają inne problemy. Ośrodek ma na 
celu pomóc ludziom, działalność ta będzie rozszerzona na wszystkie Gminy.
10)  Są  prowadzone  rozmowy  w  sprawie  utworzenia  Bełchatowsko  – 
Kleszczowskiego Parku Technologicznego. Gmina Kluki współuczestniczyłaby 
w  tworzeniu  tego  Parku,  wnosząc  do  przedsięwzięcia  działki  położone 
w Trząsie – Górka, o powierzchni ok. 18 ha. Idea tego Parku ma polegać na 
tworzeniu miejsc do inwestowania. Tego terenu nie tracimy, oddajemy go tylko 
do zagospodarowania. 
11)  Zostaliśmy zobligowani  do  restrukturyzacji  służby  zdrowia.  Działania  w 
sprawie przejęcia ośrodka zdrowia, które były już podjęte w ubiegłym roku są 
kontynuowane. Wojewoda zawiesił postępowanie, ponieważ wniosek w sprawie 
komunalizacji  złożył  również  Urząd  Marszałkowski.  Wojewoda  musi 
rozstrzygnąć, komu „bliżej” do tego mienia. 
Wójt poinformował, iż złożył wniosek w sprawie wydzierżawienia tego ośrodka 
od szpitala.
Na  ten  moment,  jeśli  chodzi  o  wszystkie  wyliczenia  finansowe,  to  nie 
dołożylibyśmy  do  utrzymania   tego  ośrodka,  wydzierżawiając  go  obecnemu 
podmiotowi – Niepublicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej, prowadzonemu 
przez p. Kamińskich.
12)  Odbyło  się  spotkanie  z  Dyrektorami  Szkół  w  sprawie  funkcjonowania 
wszystkich placówek oświatowych na terenie Gminy.
13) Wójt powiadomił, iż podjął decyzję w sprawie rozszerzenia dowozów do 
szkół z miejscowości Wierzchy Kluckie.
14) Wójt  poprosił  radnych o przeanalizowanie sprawy związanej z nadaniem 
imienia nowobudowanej szkoły.
Trwają  rozmowy  w  sprawie  koncepcji  kanalizacji  całej  Gminy,  na  szkołę 
wstępnie ta koncepcja jest już opracowana, wraz z kosztami.
Poza  tym  Wójt  uczestniczył  w  spotkaniach  z  Wojewodą,  ze  Starostą 
i Prezydentem.
Wójt powiedział także, iż podejmował wiele działań związanych z problemami 
bieżącymi, dotyczącymi oświetlenia, dróg  i wiele innych.
Radny M. Owsik – zgłosił następujące wnioski:

1) Czy nie można by – w sprawie dowozu ludzi – dofinansować przewozy 
szkolne  i  wtedy  umożliwić  ludziom  przewóz,  ponieważ  przewóz  do 
Parzna nie jest w pełni wykorzystany?

2) W  sprawie  dofinansowania  budowy  szkoły  z  Kuratorium,  czy 
w poprzednich latach były takie pisma?

3) Czy Gmina jest zmuszona skomunalizować Ośrodek Zdrowia?
Wójt odpowiedział:
Ad. 1. Ludzie „po cichu” korzystają z tych przewozów, jednak przewozy dzieci 
co do zasady powinny być „zamknięte”, ze względu na bezpieczeństwo.
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Ad.2.  Pisma  w  sprawie  dofinansowania  budowy  szkoły  były  wysyłane 
niejednokrotnie.
Ad. 3.  Wszystkie podmioty, które administrują tego  typu obiektami chcą się 
tego  pozbyć.  Szpital  jest  mocno  zadłużony,  obecnie  wydzierżawia  ośrodek 
zdrowia, niejednokrotnie nawet nie stać ich, aby zapłacić za energię.
Gmina jest zobligowana do zapewnienia mieszkańcom opieki zdrowotnej, stąd 
pytanie – czy lepiej to dzierżawić, nie mając do końca prawnych możliwości 
inwestowania czy przejąć i ewentualnie poddzierżawiać?
Radna  E.  Siewiera  –  spytała  –  w  sprawie  ośrodka  zdrowia  –  jaka  to  jest 
perspektywa czasu?
Wójt  –  odpowiedział,  iż  wydawało się  że  będzie  to  rozwiązane w ubiegłym 
roku. W związku z tym, iż są naciski z Urzędu Marszałkowskiego.
Radna  –  E.  Siewiera  powiedziała,  iż  przed  podjęciem  decyzji  o  przejęciu 
ośrodka zdrowia, rada musi zapoznać się z rozliczeniem finansowym.

Punkt 5 - Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy Kluki na 2003r.
Przewodniczący  Komisja  budżetu  i  finansów  –  Karol  Sikora  –  odczytał 

opinię komisji w sprawie budżetu, opinia była pozytywna.
Radna  D.  Stankowska  –  spytała  czy  w  dziale  Gospodarka  mieszkaniowa  – 
kwota 1.000 zł przeznaczona jest na drzwi do Domu Ludowego w Ścichawie.
Skarbnik B. Olejnik odpowiedziała, iż nie ma w tej pozycji wyszczególnienia na 
co  ta  kwota  konkretnie  będzie  przeznaczona,  jest  to  kwota  na  bieżące 
utrzymanie.
Radny B. Trzmiel – w pozycji 710 mamy działalność usługowa – cmentarze, na 
co będą przeznaczone te pieniądze.
Wójt  odpowiedział,  iż  na  remont  cmentarza  w  Klukach  oraz  pojedynczych 
mogił wojskowych na cmentarzu w Parznie i w Kaszewicach.
Radny B. Trzmiel – spytał,  jak przebiega sprawa przejęcia hydroforni i  sieci 
wodociągowych? Czy są w budżecie przeznaczone środki na to zadanie?
Wójt  odpowiedział,  iż  jeszcze  trwa  regulowanie  spraw  własnościowych, 
Wojewoda przysłał pismo, z przesunięciem postępowania do 1 lipca 2003r. Na 
przejęcie  wodociągów  środki  nie  będą  nam  potrzebne.  Natomiast  odnośnie 
eksploatacji, Rada zdecyduje, co dalej, ale jeszcze nie teraz.
Przewodniczący  Rady  –  powiedział,  iż  w  sprawie  przejęcia  wodociągów 
odbędzie się sesja poświęcona tej sprawie.
Radny J.  Konieczny –  zgłosił  wniosek,  aby więcej  środków przeznaczyć  na 
kulturę i sport. 
Przewodniczący Rady – również podzielił ten wniosek, powiedział, iż w sporcie 
musi coś drgnąć, aby młodzież miała jakieś zajęcie. Przewodniczący powiedział, 
iż rozmawiał w tej sprawie z p. Skarbnik, będą czynione starania, aby w trakcie 
roku wygospodarować środki na ten cel.
Wójt – wyjaśnił, iż jest mała kwota w budżecie na sport, ponieważ do tej pory 
nic w tej dziedzinie się nie działo. Jeżeli znajdzie się osoba z zamiłowaniem do 
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sportu, chętna do pracy z młodzieżą, to środki będą się sukcesywnie znajdowały 
na ten cel.
Pan Konieczny powiedział, iż zna taką osobę, która chętnie zajmie się tego typu 
działaniami.
Skarbnik – B. Olejnik – wniosła do projektu planu budżetu autopapoprawkę, 
w  związku  z  dużymi  wydatkami  na  energię  w  Gimnazjum,  faktura  za  dwa 
miesiące  wyniosła  9.000  zł,  a  planowano  do  marca  7.000  zł,  więc  już 
Zarządzeniem  Wójta,  w  projekcie  budżetu  dokonana  była  zmiana,  ale 
w projekcie planu dalej mamy 7.100 zł. Wyliczenia, które zostały poczynione 
w tym kierunku, ile tych pieniędzy byłoby potrzeba do końca roku wskazują, iż 
potrzeba ok. 30.100 zł. Skarbnik zwróciła się do radnych, aby zdecydowali czy 
zabezpieczyć całą tę kwotę, czy częściowo – w kwocie 15.000 zł. 
Skarbnik  powiedziała,  iż  środki  te  można  wygospodarować  z  rezerwy,  albo 
ewentualnie podwyższyć kwotę budżetu o wolne środki, ponieważ rok zamknął 
się  trochę  inaczej  niż  było  założone,  o  czym  Skarbnik  informowała  na 
Komisjach. 
Radni  w  wyniku  dyskusji  zdecydowali,  aby  zabezpieczyć  część  tej  kwoty, 
w wysokości 10.000 zł, z rezerwy.
Radna D. Stankowska – spytała o zapis w budżecie dotyczący drogi w Zarzeczu.
Komisja  Rewizyjna  i  Infrastruktury,  po  sprawdzeniu  stanu  dróg  zgłosiła 
wniosek, aby była droga robiona do szkoły.
Radny  H.  Kęsy  –  były  przygotowane  projekty  na  drogę  w  Ścichawie 
i w Zarzeczu, w poprzedniej kadencji udało się zrealizować drogę w Ścichawie. 
Drogi w Zarzeczu nie udało się zrobić ze względu na trudną sytuację finansową. 
Na  budowę  szkoły  czynione  są  starania  pozyskania  środków  z  zewnątrz, 
w ramach tych środków można by zrobić również drogę do szkoły.
Jeśli nie zrobimy tej drogi w Zarzeczu teraz to możemy nie mieć już nigdy tej 
szansy.
Radni w wyniku dyskusji zgłosili wniosek o pozostawienie środków na drogę, 
bez wskazania, jako rezerwę. Z przyjęciem tego wniosku głosowało 8 radnych, 
5 było przeciw, 2 wstrzymało się od głosu. Rada zdecydowała, iż w projekcie 
planu nie będzie określone, która droga będzie budowana, natomiast uchwalono 
rezerwę celową w kwocie 50.000 zł z przeznaczeniem na inwestycje i zakupy 
inwestycyjne    w zakresie dróg gminnych.
Wójt  –  Komisje  wytypowały  jako  drogę  dojazdową  do  pól  i  łąk  drogę  w 
Laskach.  Wójt  zwrócił  się  do  radnych,  aby  ewentualnie  wytypowali  drugą 
rezerwową.
Sołtys J. Włodarczyk – zgłosił wniosek, aby naprawić drogę dojazdową do pól 
w Parznie, koło Kowalskich, ponieważ jej stan jest tragiczny.
Radny  S.  Gil  powiedział,  iż  w  ubiegłym  roku  planowano  kawałek  drogi 
w  Kaszewicach.  Do  realizacji  przystąpiono  dopiero   jesienią.  Jeżeli  teraz 
zdecydowaliśmy, że nie będziemy robić tej drogi asfaltowej, to skończy się to na 
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tym, że będzie kupione trochę tłucznia i zostaną połatane trochę dziury, a tak 
byłby zrobiony kawałek porządnej drogi.
Przewodniczący powiedział,  iż   w jednym miejscu byłby asfalt,  a  w innych 
ludzie nie mogą wyjechać w ogóle, ponieważ stan dróg jest bardzo zły.
Więcej uwag do budżetu nie było.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem głosowało 14 radnych, 1 był przeciw.

Uchwała Nr 1/IV/2003
Rady Gminy w Klukach
z dnia 17 marca 2003r.
w sprawie budżetu gminy Kluki na 2003r.

Uchwała stanowi załącznik Nr3 do protokołu.

Punkt 6     -  Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały  Nr 21/III/2002 RG 
w  Klukach z dnia 30 grudnia 2002r.

Uchwała   Nr  21/III/2002  dotyczyła  Gminnego  Programu  Profilaktyki 
i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych.  Przewodniczący  odczytał 
zastrzeżenia organu nadzoru.
Radny K. Sikora zgłosił wniosek, aby pozostawić odległość 100 m.
Przewodniczący poddał pod głosowanie  projekt uchwały, w którym odległość 
punktów sprzedaży napojów alkoholowych od obiektów kultu religijnego, szkół 
i innych placówek oświatowo – wychowawczych, przystanków autobusowych i 
zakładów opieki zdrowotnej wynosi nie mniej niż 50 m.
Za przyjęciem projektu uchwały w tym brzmieniu głosowało 14 radnych, 1 był 
przeciw.

Uchwała Nr 2/IV/2003
Rady Gminy w Klukach
z dnia 17 marca 2003r.

w sprawie zmiany uchwały Nr 21/III/2002 Rady Gminy Kluki 
z dnia 30 grudnia 2002r.

Uchwała stanowi załącznik Nr4 do protokołu.

Punkt 7 -  Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr 22/III/2002 RG 
w Klukach z dnia   30 grudnia 2002r.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały, zmiany dotyczyły uchwały Nr 
22/III/2002  w  sprawie  ustalenia  liczby  punktów  sprzedaży  napojów 
alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu oraz zasad usytuowania 
na terenie gminy miejsc sprzedaż i podawania napojów alkoholowych.
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych ,  1 wstrzymał się od 
głosu.
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Uchwała Nr 3/IV/2003
Rady Gminy w Klukach
z dnia 17 marca 2003r.

w sprawie zmiany uchwały Nr 22/III/2002 Rady Gminy Kluki 
z dnia 30 grudnia 2002r.

Uchwała stanowi załącznik Nr5 do protokołu.

Punkt 8 - Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr 37/XVIII/2000 RG 
w Klukach    z dnia 28 grudnia 2000r.

rzewodniczący omówił projekt uchwały.
Pytań i uwag nie było.
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych.

Uchwała Nr 4/IV/2003
Rady Gminy w Klukach
z dnia 17 marca 2003r.

w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  37/XVIII/2000  RG  Kluki 
z dnia 28.XII.2000r.

Uchwała stanowi załącznik Nr 6  do protokołu.

Punkt 9 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji  
Rewizyjnej Rady Gminy Kluki.

Przewodniczący  rady  –  G.  Augustyniak  omówił  projekt  uchwały. 
Wyjaśnił, iż radny W. Ociepka złożył wniosek w sprawie rezygnacji z funkcji 
członka Komisji Rewizyjnej, wobec  tego należy uzupełnić skład.
Radni  zgłosili  kandydaturę  p.  Ewy  Siewiery.  Radna  Ewa  Siewiera  wyraziła 
zgodę.  Za  tym,  aby  p.  Ewa  Siewiera  była  członkiem  Komisji  Rewizyjnej 
głosowało 15 radnych, Rada stwierdziła ten fakt w uchwale.

Uchwała Nr 5/IV/2003
Rady Gminy w Klukach
z dnia 17 marca 2003r.

w sprawie  zmiany w składzie  osobowym Komisji  Rewizyjnej 
Rady Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik Nr 7  do protokołu.

O godz. 1340 Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy.
O godz. 1355 obrady zostały wznowione.

Punkt 10 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 24/III/2002 Rady 
Gminy Kluki z dnia 30 grudnia 2002r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia  
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kluki

Przewodniczący  odczytał  pismo  Wojewody  w  sprawie  konieczności 
wprowadzenia zmian do uchwały podjętej na poprzedniej sesji.
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Za przyjęciem głosowało 15 radnych.
Uchwała Nr 6/IV/2003
Rady Gminy w Klukach
z dnia 17 marca 2003r.

w sprawie zmiany uchwały Nr 24/III/2002 Rady Gminy Kluki z 
dnia  30  grudnia  2002r.  w  sprawie  przystąpienia  do 
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kluki 

Uchwała stanowi załącznik Nr 8  do protokołu.

Punkt 11 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 16/II/2002 Rady 
Gminy Kluki z dnia 5 grudnia 2002r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta  
Gminy Kluki

Przewodniczący  Rady  wyjaśnił,  dlaczego  wymaga  zmiany  uchwała 
podjęta 5 grudnia 2002r.
Radna Ewa Siewiera zgłosiła wniosek, aby dodatek specjalny, który w świetle 
obecnych przepisów jest  obligatoryjny uchwalić w wysokości 20% natomiast 
dodatek funkcyjny, w wysokości 1100 zł, zamiast 1420 zł.
Innych propozycji nie było.
Za przyjęciem tego wniosku radni głosowali jednomyślnie.
Rady J.  Dymiński  –  zgłosił  wniosek,  aby do projektów uchwał,  które  radni 
otrzymują przed sesją wraz z zaproszeniem dołączane były przepisy.
Sekretarz  A. Fabrowska – omówiła przepis, którego wejście w życie w połowie 
lutego  2003r.  spowodowało  konieczność  zmiany  uchwały  w  sprawie 
wynagrodzenia Wójta.
Więcej uwag nie było.
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych.

Uchwała Nr 7/IV/2003
Rady Gminy w Klukach
z dnia 17 marca 2003r.

w sprawie zmiany uchwały Nr 16/II/2002 Rady Gminy Kluki 
z  dnia  5  grudnia 2002 r.  w sprawie ustalenia  wynagrodzenia 
Wójta Gmina Kluki.

Uchwała stanowi załącznik Nr 9  do protokołu.

Punkt 12 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy.
Statut  Gminy  był  przygotowywany  przez  Komisję  statutową.  Komisja 

wprowadziła pewne zmiany, w porozumieniu z radcą prawnym. 
Radny M. Owsik – spytał, czy w Statucie  mógłby być zapis dotyczący tego, że 
Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielenie absolutorium Wójtowi.
Przewodniczący  powiedział,  iż  ta  kompetencja  Komisji  rewizyjnej  wynika 
z ustawy i nie ma znaczenia, czy zapis w statucie taki będzie czy nie, ponieważ 
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Komisja  Rewizyjna  musi  zgłosić  wniosek  w  sprawie  absolutorium.  Statut 
określa zasady i tryb pracy Komisji Rewizyjnej.
Więcej uwag i pytań nie było. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.

Uchwała Nr 8/IV/2003
Rady Gminy w Klukach
z dnia 17 marca 2003r.
w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Kluki

Uchwała stanowi załącznik Nr 10  do protokołu.

Punkt 13 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji  
Rady Gminy Kluki na rok 2003.

Radny J.  Konieczny zgłosił  wniosek o kompleksową kontrolę  budowy 
szkoły,  ponieważ Komisje  nie  zdążyły zapoznać się  z  wszystkimi  sprawami, 
ponieważ  nie  było  dziennika  budowy,  poza  tym  Komisja  pewne  problemy 
chciała przeanalizować dokładnie.
Przewodniczący powiedział, iż w planie pracy Komisji Rewizyjnej na II kwartał 
jest ujęta kontrola budowy szkoły.
Przewodniczący  rady  powiedział,  iż  po  przeanalizowaniu  planów  pracy 
poszczególnych Komisji  stwierdził,  iż dwie Komisje zajmują się tym samym 
zagadnieniem  –  wydatkami   Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych.  Zaproponował,  aby  problem  ten  przeanalizowała  komisja 
Rewizyjna.
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury – D. Stankowska stwierdziła, iż problem 
alkoholizmu wchodzi w zakres ochrony zdrowia, a ochrona zdrowia należy do 
zadań Komisji Infrastruktury.
Wobec  tego  ustalono,  iż  punkt  ten  zostanie  w  planie  pracy  Komisji 
Infrastruktury.
Przewodniczący odczytał plan pracy Komisji Rewizyjnej, który został przyjęty 
jednomyślnie.
Następnie przewodniczący odczytał plan pracy Komisji Infrastruktury, wnosząc 
zastrzeżenie  dotyczące  kontroli  w IV kwartale  budowy szkoły.  Szkoła  w IV 
kwartale  powinna być  już oddana do użytku,  a  poza  tym komisja  rewizyjna 
będzie  intensywnie kontrolować tę  budowę,  w związku z  tym zaproponował 
skreślenie tego punktu.
Plan pracy został przyjęty jednomyślnie.
Następnie  przewodniczący  omówił  plan  pracy  komisji  budżetu  i  finansów. 
W wyniku  dyskusji  doprecyzowano,  iż  spotkania  komisji  odbywać  się  będą 
w tygodniu poprzedzającym sesję Rady Gminy dotyczącą spraw budżetowych 
oraz w innych terminach.
Radny B. Trzmiel poprosił o wyjaśnienie o punktu 6 w II kwartale, dotyczącego 
sprawozdania  jednostek  oświatowych  i  placówek  kulturalnych  z  osiągnięć 
w roku szkolnym 2002/2003.
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Przewodniczący Komisji  Budżetu i  Finansów – p.  Karol  Sikora  wyjaśnił,  iż 
placówki te otrzymują pewne środki, wobec tego Komisja chce się zapoznać 
z wykorzystaniem tych środków, a jednocześnie jakie są efekty i osiągnięcia.
Przewodniczący  Rady  –  poinformował  radnych  ,  że  powstała  Komisja 
oświatowa  mieszkańców  Gminy  Kluki.  Odbyło  się  spotkanie  z  Wójtem, 
dyrektorami szkół i  rodzicami. Dyrektorzy szkół zostali  zobowiązani,  aby do 
końca maja przedstawili radzie plan wypoczynku letniego dzieci i młodzieży.
Do planu pracy Komisji Budżetu i Finansów więcej uwag nie było.
Plan pracy został przyjęty jednomyślnie.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 9/IV/2003
Rady Gminy w Klukach
z dnia 17 marca 2003r.
w sprawie przyjęcia planów pracy stałych 
Komisji Rady Gminy Kluki na rok 2003.

Uchwała stanowi załącznik Nr 11  do protokołu.

Punkt 14 - Podjęcie uchwały w sprawie dokonania darowizny na rzecz Skarbu  
Państwa.

Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały  i  wyjaśnił,  iż  są  to 
„paski”  na  wysokości  działek  niezbędne  do  budowy  chodnika  przy  drodze 
krajowej Nr 8.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 10/IV/2003
Rady Gminy w Klukach
z dnia 17 marca 2003r.

w sprawie dokonania darowizny na rzecz Skarbu Państwa
Uchwała stanowi załącznik Nr 12  do protokołu

Punkt 15 - Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
W trakcie okresu międzysesyjnego 3 radnych wzięło udział w szkoleniu 

w Łodzi. W związku z tym, że powstała wątpliwość w sprawie wypłaty diety, 
radca przygotował opinię  w tej  sprawie.  W projekcie  uchwały proponuje  się 
upoważnić przewodniczącego rady do określania kiedy radny może wykonywać 
zadania poza miejscowością Kluki, związane z wykonywaniem mandatu.
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych.

Uchwała Nr 11/IV/2003
Rady Gminy w Klukach
z dnia 17 marca 2003r.

w sprawie zmiany uchwały Nr 14/II/2002 Rady Gminy Kluki 
z dnia 5 grudnia 2002 r. w sprawie ustalenia wysokości i zasad 
wypłaty diet oraz zwrotu kosztów podróży radnym rady Gminy
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Uchwała stanowi załącznik Nr 13  do protokołu

Punkt 16 i 17 - Interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy różne.
Przewodniczący  odczytał  pisma,  które  wpłynęły  do  rady  w  okresie  między 
sesjami:

1) Pismo Dyrektora Szpitala Wojewódzkiego w Bełchatowie – załącznik nr 
14 do protokołu.

2) Pismo  w  sprawie  pomocy  dla  chorego  dziecka  -  załącznik  nr  15  do 
protokołu.

3) Pismo  o  udzielenie  pomocy  finansowej  Ośrodkowi  Profilaktyki 
i Rozwoju Osobowości w Bełchatowie -załącznik nr 16 do protokołu.

4) Pismo  prof.dr hab. n. med. Zbigniewa Religi w sprawie akcji – „Gminy 
dla serca – polskie gminy wspierają polskie sztuczne serce” - załącznik nr 
17 do protokołu.
Radni  w  wyniku  dyskusji  zgłosili  wniosek,  aby  Komisja  Budżetu 
i Finansów zapoznała się z tą sprawą i rozważyła możliwość wpłaty.

5) Pismo  Bełchatowskiego  Towarzystwa  Budownictwa  Społecznego  -  
załącznik nr 18 do protokołu.

6) Pismo Policji, w sprawie dofinansowania samochodu policyjnego.
Radni postanowili rozpatrzeć tę sprawę w terminie późniejszym.

7) Pismo dyrektora Szkoły Podstawowej w Klukach -  załącznik nr 19 do 
protokołu.

8) Wniosek  mieszkańców  Podwódki  w  sprawie  utwardzenia  drogi  - 
załącznik nr 20 do protokołu..

9) Wniosek  mieszkańców  Słupi  o  przyłączenie  do  sieci  wodociągowej- 
załącznik nr 21 do protokołu..
Przewodniczący powiedział, iż były prowadzone rozmowy w tej sprawie 
z  Dyrektorem  Zakładu  Usług  Wodnych  i  Komunalnych.  Ma  być 
wyliczony koszt tej inwestycji.

10)Wniosek  p.  Marcina  Owsika  –  w  sprawie  chodnika  przy  Ośrodku 
Zdrowia - załącznik nr 22 do protokołu
Wójt powiedział, iż będzie robiony chodnik przy Ośrodku Zdrowia, obok 
posesji p. Ściubła

11)Wniosek  radnych  w  sprawie  zagospodarowania  wolnych  pomieszczeń 
przy  Szkole  Podstawowej  w  Kaszewicach  dla  oddziału  klasy  „0” 
rozszerzonego o dzieci  w wieku przedszkolnym. -  załącznik  nr  23 do 
protokołu.

12)Interpelację  Komisji  Budżetu  i  Finansów  w  sprawie  przeprowadzenia 
analizy  finansowo  –  księgowej  i  merytorycznej  oraz  zasadności 
funkcjonowania  jednostki  organizacyjnej  –  Zespołu  Obsługi  Szkół  - 
załącznik nr 24 do protokołu.

13)Interpelację p. Ewy Siewiery w sprawie harmonogramu budowy szkoły - 
załącznik nr 25 do protokołu.
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Przewodniczący  poinformował  radnych  i  sołtysów,  iż  od  1  marca 
w Urzędzie Gminy funkcjonuje Punkt Informacji Europejskiej. Panie prosiły 
o  podanie  terminów spotkań,  które  chcą  zorganizować w poszczególnych 
sołectwach.
 Pan Konieczny  powiedział, iż na Komisji zgłosił wniosek w sprawie drogi 
od kapliczki w kierunku bloku, rozmawiał, z p. Kowalem, który wyraził chęć 
partycypowania w kosztach budowy.
Radna D. Stankowska zgłosiła wniosek, aby zabezpieczyć obiekt po byłej 
szkole podstawowej w Żarze.
Wójt  powiedział,  iż obiekt  ten był  wielokrotnie zabezpieczany,  ale nie na 
długo przynosiło to efekt.
Radny  J.  Konieczny  zaproponował,  aby  umożliwić  komuś  zamieszkanie 
w tym obiekcie, w zamian za pilnowanie.
Wójt powiedział, iż jest to pewne rozwiązanie, ale do czasu, gdy znajdzie się 
chętny na kupno.
Radny  J.  Konieczny   -  po  raz  kolejny  zgłosił  wniosek  o  budowę  linii 
oświetleniowej przy drodze krajowej, w kierunku p. Gębarowskiego.
Spytał także – kiedy będzie odwodnienie drogi koło p. Naturalnej.
Radny  M.  Owsik  –  zgłosił  wniosek  w  sprawie  nadania  nazw  ulic 
i uporządkowania numeracji -spytał o procedurę załatwienia tej sprawy.
Radny J. Dymiński – zwrócił się do Wójta, radnych w sprawie dotyczącej 
uregulowania spraw własnościowych obiektu po byłym SKR.
Wójt  powiedział,  iż  SKR ma  Radę  Nadzorczą  i  to  ona  może  zakończyć 
działalność SKR.
Radny  zgłosił  również  wniosek  w  sprawie  godzin  pracy  leśniczego 
w Teofilowie.
Radny S. Gil – zgłosił konieczność podsypania tłuczniem przy przystankach 
oraz spytał o oświetlenie.
Radny W. Ociepka – zgłosił iż w dalszym ciągu nie świecą wszystkie lampy 
w Kuźnicy i w Nowym Janowie.
Wójt poprosił, aby takie sprawy zgłaszać od razu, telefonicznie.
Radny zgłosił również, iż obok sklepu w Nowym Janowie są dziury, które 
utrudniają podjazd.
Radni stwierdzili, iż leży to w gestii właściciela sklepu.
Następnie  głos  zabrał  radny  powiatowy  –  p.  Henryk  Szczepański,  który 
krótko przedstawił, jakie sprawy i problemy były rozpatrywane w ostatnim 
czasie na sesji powiatowej.
Ponadto p. Szczepański zwrócił się z prośbą do Wójta, aby umożliwić mu 
przyjmowanie interesantów w sprawie ubezpieczeń w Urzędzie Gminy.
Wójt  –  powiedział,  iż  w  urzędzie  brakuje  wolnych  pomieszczeń, 
zaproponował Bibliotekę Gminną.
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Radny  H.  Kęsy  –  zwrócił  się  do  p.  Szczepańskiego,  aby  na  spotkaniu 
Komisji  Ochrony  Środowiska  uwzględnić  zalesienie  w  Kaszewicach, 
w miejscu gdzie w ubiegłym roku spalił się las.

Sołtys wsi Żelichów – spytał kiedy będzie oświetlenie w Żelichowie.
Wójt powiedział, iż w Żelichowie potrzebna jest nowa linia, nie da się zrobić 
wszystkiego na raz.
Głos  zabrał  mieszkaniec  Kluk  –  P.  Kwiatkowski,  który  miał  uwagi  co  do 
cmentarza  wojskowego,  ulg  dla  Gminnej  Spółdzielni,  braku  Lecznicy 
Weterynaryjnej.
Pani Rosiak – mieszkanka Kluk spytała na jakiej zasadzie zatrudniony jest w 
Urzędzie radca prawny i jaka jest możliwość skorzystania z jego porad. 
Sekretarz odpowiedziała, iż radca zatrudniony jest na pół etatu, można korzystać 
z porad ale w sprawach dotyczących Gminy, Urzędu, w prywatnych sprawach 
nie.
Radny J. Konieczny spytał jakie kryteria brane są pod uwagę przy zatrudnianiu 
osób do prac interwencyjnych.
Wójt  powiedział,  iż  w  pierwszej  kolejności  brak  dochodów,  rodzina  na 
utrzymaniu.
Pani Rosiak zgłosiła wniosek, aby dla tych pracowników zakupić łopaty i taczki.
Wójt odpowiedział, iż taczki i łopaty w Urzędzie są.

Więcej pytań i uwag nie było.

O godz. 1630  Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i zakończył 
obrady.

Protokołowała: Bożena Wieczorek Przewodniczący Rady: Grzegorz Augustyniak
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